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Rusko v dáli v mlze 
 

 
 

Prezident Miloš Zeman se vrátil s oficiální návštěvy 
Ruska. Hrad o Zemanově první státní návštěvě Ruské 

federace po deseti letech hovoří jako o rekordní.  

 

Ten název jsem si vypůjčil ze stejnojmenné knihy H. 

G. Wellse, ve které hodně sƪŜǇǘƛŎƪȅ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ȊƳŠƴȅ Ǿ 
ƪƻƳǳƴƛǎǘƛŎƪŞƳ wǳǎƪǳΦ 
 
 K Rusku jsme měli vždycky rozporuplný vztah. Na 

jedné straně ho kritici považovali za strůjce všeho zla, 
na straně druhé ho příznivci obdivovali a klaněli se mu 

až za hrob. Stačí si vzpomenout – J. J. Kollár mluví o 

Rusku jako o „velikém tomu tam dubisku“, ke kterému 

bychom se měli přichýlit, K. H. Borovskému se ale 
Rusko jevilo jako primitivní společnost, která má s 

námi společné jen docela vnějškové znaky. 

Upozorňoval, že Rusko může českému národu 
poskytnout daleko méně užitku, než si tehdejší čeští 

vlastenci myslili, zato mu ale může být ve své 

imperiální chtivosti, obratně maskované „bratrskou“ 

ideologií, pořádně nebezpečné.  
 

Navzdory tomu první ministerský předseda 

Československé republiky Karel Kramář byl až do své 
smrti věrný své představě o budoucím demokratickém 

Rusku a o slovanské federaci, v jejímž čele by toto 

nové Rusko stálo. Nic na tom nezměnila ani 
bolševická revoluce.  

Kramář se domníval, že pouze prostřednictvím spojení 

s demokratickým Ruskem může být Československo 

trvale v bezpečí.  
 

Když se André Gide vrátil z tehdy již Sovětského 

svazu, popsal své rozčarování nad poměry v zemi, 
kterou navštívil na pozvání Moskvy. Levicoví 

intelektuálové knihu odmítli coby protisovětský 

pamflet, přestože mnoho z nich nemělo se sovětským 
prostředím vlastní zkušenosti. Stanislav Kostka 

Neumann přispěchal, aniž sám, na rozdíl od André 

Gida, Sovětský svaz navštívil, s obhajobou nazvanou 

příznačně Anti-Gide. 
 

Ještě Alexandr Dubček plakal nad brutální okupací 

Československa v roce 1968 slovy „tohle museli 
udělat právě mně!“ 

 

Ani dnes si, s již opět Ruskem, nevíme příliš rady. Pro 

jedny je to imperialistická velmoc, neváhající použít 
k obhajobě svých zájmů brutální sílu, pro druhé 

partner, který nám přinese prosperitu a blahobyt. 

V poslední době k tomu hodně přispěl prezident Miloš 
Zeman, kterého mnozí považují za ruského agenta na 

Pražském hradě. 

 
Je to zvláštní. Němci nás přece také okupovali, ale ten 

ambivalentní vztah, jaký máme k Rusku, vůči 

Němcům nemáme.  

 
Pokud se podaří realizovat všechny obchodní dohody, 

kterými se nyní chlubí Miloš Zeman, je možné, že se 

náš vztah k Rusku změní.  
 

Jenomže, co když to dopadne tak, jako se všemi těmi 

čínskými investicemi u nás, které Zeman nasliboval?  
 

Co si pak počít s tím „dubiskem?“ 
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Policie znovu žádá Sněmovnu 

o vydání Babiše a Faltýnka 

Mandátový a imunitní výbor čeká první zatěžkávací 

zkouška. A nebude ledajaká. Kdo nechápal, proč se 
poslanci brání tomu, aby tento výbor ovládli komunisté 

s hnutím ANO, za tichého přihlížení Okamurovy SPD, 

se bude nyní moct přesvědčit, proč tomu tak bylo. 

Co se očekávalo, stalo se skutkem. Policie znovu 
zaslala do Sněmovny žádost o vydání šéfa ANO 

Andreje Babiše a prvního místopředsedy Jaroslava 

Faltýnka k trestnímu stíhání v případu dotačního 

podvodu Čapí hnízdo. Oba už minulou sněmovnou 
vydáni byli, ale říjnovým znovu zvolením do 

Sněmovny získali oba muži opět poslaneckou imunitu. 

Žádost nyní poputuje do kanceláře budoucího předsedy 
a pak do mandátového a imunitního výboru, který 

doporučí sněmovně, zda vydat či nevydat. 

Babiše chce policie stíhat pro podezření z dotačního 

podvodu a z poškození finančních zájmů Evropské 
unie. Faltýnek je podezřelý z dotačního podvodu ve 

formě účastenství. Oba obvinění odmítají a tvrdí, že se 

nedopustili ničeho nezákonného. 

Babiš je prý překvapen rychlostí a urputností policie. 

Prý je to důkaz toho, že se jej „starý systém snaží 
dostat”. Nejspíš se domníval, že po jeho jmenování 

premiérem policisté nad kauzou mávnou rukou. Nebo 

myslí „starým systémem“ vládu Bohuslava Sobotky, 
jejímž místopředsedou a ministrem financí čtyři roky 

sám byl? Nebo vládu komunistické strany, jejímž 

členem rovněž byl? Či něco mezi? 

Nu, díky Bohu, vyšetřovatelé nad případem rukou 

nemávli. Díky Bohu proto, že kdyby ano, tak by to 
znamenalo, že žádná nezávislá policie u nás neexistuje, 

že jde o mocenský aparát, ideologický nástroj, sloužící 

vládní moci stejně jako tomu bylo za komunistů. 

Můžeme doufat, že to police dotáhne do konce a že se 

ve sněmovně „neutrhnou“ komunisté či Okamurovci, a 

Babiše z žumpy jeho podfuků nevytáhnou. 

Už jsme tady měli zavřeného ministra financí a jeho 

pravou ruku (Ivo Svoboda a Barbora Snopková, 

ČSSD), tak proč bychom nemohli mít za mřížemi 

designovaného předsedu vlády a jeho pravou ruku 
(Andrej Babiš a Jaroslav Faltýnek). Zpytovat svědomí 

by tak měl prezident Miloš Zeman, který zatvrzelou 

podporou Andreje Babiše tuto paradoxní situaci 

vytvořil.  

Ten se ale mezitím v Rusko dohaduje, zda máme být 

vděčni za okupaci v roce 1968 nebo zda šlo o brutální 

popření jakýchkoliv mezinárodních práv. Asi stejně 

jako je tomu dnes v případě Krymu a východní 
Ukrajiny. To ale Miloš Zeman považuje za „pouhou 

rýmu.“ 

Vzhledem k tomu, že se celkem bez problémů dá 

odhadnout postoj poslanců za ANO a KSČM, má 
rozhodnutí zda Sněmovna Babiše s Faltýnkem vydá či 

nevydá, v rukou šogún Tomio Okamura.  

Při posvátné hoře Fudži, to by bylo, aby si za to nedal 

pořádně zaplatit.  

Evropská unie, stejně tak jako Zeman s jiným  

 
 

 

 
 

 

Jestliže je podle Zemana referendum, které proběhlo 

na Krymu až následně po okupaci poloostrova 
„zelenými mužíky“, jak Putin zpočátku označoval 

ruské okupační jednotky, platné, pak je platné i 

referendum v Katalánsku a Zeman by se měl jasně a 
konkrétně k tomu vyjádřit. 

Rychle na Hrad, Miloši, 

musíš mě jmenovat ještě než 

mě vydaj´! 
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Babiš premiérem na Mikuláše 
 

Zeman by měl Babiše jmenovat premiérem 6. prosince, 

tady den, kdy po dětech chodí Mikuláš s čertem a 

andělem.  
 

Dřívější vlády tvořila zpravidla koalice několika stran, 
z nichž každá měla nárok na určitý počet členů. Nyní 

je situace úplně jiná. Babiš staví vládu, o jejímž 

složení si rozhoduje jen on sám. Zatím je ale 
nepravděpodobné, že by jeho kabinet získal na první 

pokus důvěru Sněmovny.  
 

Bývalá ministryně pro místní rozvoj by měla převzít 

ministerstvo obrany, její bývalá náměstkyně Klára 
Dostálová má dostat křeslo ministryně pro místní 

rozvoj. 
 

Andrej Babiš rád zdůrazňuje, že jeho vláda bude 

vládou politiků a odborníků. Jenže jakou odborností 
disponuje paní Šlechtová?  Zatím se o ní ví jen, že má 

tělo samý obrázek. Svého času pózovala pro deník 

Blesk a poodhalila svá dosud utajované tetování. 
„Chcete vidět nohu, jednu ruku, druhou ruku, záda, 

krk, menší, větší kérku?“ ptala se ministryně.  
 

Možná Babiš považuje za odbornost, že z  pohledu 

současných sufražetek není na škodu, když resort 
obrany vede žena. Ostatně může vést ministerstvo 

obrany po Martinu Stropnickém někdo ještě hůře? 
 

Ministryni obrany už jsme tady jednou měli. Zpěvačku 

lidových písní Vlastu Parkanovou, která se dodnes 
nemůže vymotat ze soudů ohledně nákupu armádních 

letadel CASA.  

 
U příští rok by Šlechtová měla podepsat kontrakt za 50 

miliard korun na dodávku 210 obrněnců, které by v 

příštích letech měly nahradit dosluhující „bévépéčka".  

 
To by si pak mohla nechat vytetovat na nohu další 

kérku. 

ČSSD má recept pro neúspěšné 

volby - nové logo 
 

ČSSD se chystá na mimořádný sjezd, který bude v 

únoru příštího roku. Dosavadní styl ČSSD přivedl 

tradiční stranu na pokraj politické propasti  

 
Jedním z opatření má být zvolení stranického šéfa, 

který nebude členem strany. Prý tak má velkou šanci 

hejtman Vysočiny Běhounek. Strana kvůli tomu bude 
měnit stanovy. 

 

Není to v lidech, je to v logu, usoudili přátelé a 

přítelkyně, jak se členové strany oslovují, a rozhodli se 
vrátit ke svému původnímu stranickému logu, které 

připomíná hlávku zelí. Nové logo, jež měla strana 

podle mluvčího jen pro účely letošních voleb, se prý 
příliš neosvědčilo. A přitom si na něm triumvirát 

Sobotka, Chovanec, Zaorálek tolik zakládal.  

 
Nové logo mělo být  „obrněný transportér“, který měl 

v září „prorazit”. Tak to se nepovedlo. Obrněnec sice 

v září vyrazil, ale v říjnu narazil. ČSSD utrpěla 

zdrcující volební porážku.  
 

Logo ČSSD měnil už Jiří Paroubek v roce 2007. Když 

ho ale po v roce 2011 vystřídal Bohuslav Sobotka, 
vrátili se sociální demokraté k původnímu logo strany. 

To ale Zaorálkovi připomínalo spíš „hlávku zelí“ než 

stylizovanou růži. Ani dnešní Zaorálkovo logo 
neuniklo kritice, prý nejspíš připomínalo koblihu nebo 

pomeranč.  

 

Ať je to jak chce, přátelé a přítelkyně, jak se sociální 
demokraté navzájem oslovují, jsou přesvědčeni, že 

obnovení staré „hlávky zelí“ ČSSD jistě prospěje.  

 
Možná by měla zavést pravidlo „pro každé volby jiné 

logo“ a noví voliči se jistě pohrnou. Jenomže v logu 

ten neúspěch ČSSD nejspíš nebude.  
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Pojďte makat 

První dny nového Poslanecké sněmovny ukázaly to, co 
člověk očekával. Andrej Babiš by rád zakryl svou 

kolaboraci s komunisty a Okamurovci, a snaží se najít 

někoho, kdo by dodal jeho budoucí vládě nátěr 

důvěryhodnosti.  

Jak Sirény, bájné mořské panny vábící námořníky do 

nebezpečných míst, kde rozbijí loď o skaliska, lákal 

Andrej Babiš předsedu ODS Petra Fialu od řečnického 

pultíku k tomu, aby ODS šla s ANO do vlády. „Já vás, 
pane předsedo Fialo, vyzývám, pojďte s námi do vlády. 

Máme společně 103. Jsme ready,” zakřičel na plénu 

šéf ANO a dodal: „Pojďme makat.” 

Jak by to dopadlo, kdyby Fiala na Babišovu nabídku 
přistoupil, ukázalo hned první jednání Sněmovny. 

Babišovci bez problémů zvolili jedenácti hlasy za 

předsedu mandátního a imunitního výboru komunistu 

Stanislava Grospiče, který se hlásí ke stalinistickému 
křídlu strany. O funkci usiloval i Petr Gazdík (STAN), 

který dostal 7 hlasů, jeden se zdržel.  

Grospiče jako šéfa mandátového a imunitního výboru 

pak potvrdilo 115 poslanců: 78 z ANO, 22 z SPD a 15 

z KSCM. 

Čáry máry fuk, a koalice byla na světě 

Pak zvolili za předsedu dolní komory vlastního člena 

Radka Vondráčka. Ke koalici ANO, KSČM a SPD se 

přidala též strana Pirátů, čímž se podle Miroslava 

Kalouska, otevřena cesta k ustavení Babišovy vlády 

bez důvěry a bez kontroly Poslaneckou sněmovnou. 

Diktatura většiny začala fungovat.  Vyvrcholením 

prvního týdne pak bylo nezvolení předsedy ODS Petra 

Fialy za místopředsedu Sněmovny.  

Tak jako se za kouzelnými pěvkyněmi skrývají 

býložravé ochechule, tak je za Babišovým tokáním 
obyčejná snaha nalézt někoho, kdo by mu dělal tzv. 

křoví. 

Babiš je totiž velice obratný iluzionista. Jak známo je 

iluzionismus (eskamotérství, moderní magie, zábavná 

magie, salonní kouzelnictví) je obor, při kterém 
kouzelník (iluzionista, eskamotér, manipulátor) 

prostřednictvím svých manipulačních schopností, 

znalostí psychologie, herectví, techniky vytváří efekt 

(klam, trik, iluzi), které mají pobavit a udivit diváky. 

Mezi typické triky, které jsou iluzionisty prováděny, 

patří např. objevení předmětu zdánlivě odnikud (auta, 

letadla, budovy), zmizení velkých předmětů nebo 

osoby, či jejich náhlé přemístění. Oblíbená je také 
levitace – vznášení předmětu nebo osoby zdánlivě v 

rozporu s přírodními zákony nebo únik iluzionisty 

(například z pout, z okovů, z pevně uzavřené 

schránky). 

Většinu triků jde poměrně snadno vysvětlit, ale ty 

nejlepší triky jsou však dobře střeženými tajemstvími.  

 

Zmenšil jsem 

se, ale už to 

nějak nejde 

zpátky, 

doktore 
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Polibte mi … prsten 

Sněmovna zvolila místopředsedy. Nikoliv pět, jak se 

očekávalo, ale pouze čtyři.  
 

Nejvíce hlasů dostal v tajné volbě Hamáček (ČSSD)- 

143, dále Filip (KSČM) 121, Okamura (SPD) 102 a 
Pikal (Piráti) 102. Petr Fiala (ODS) dostal pouze 83 

hlasů. Ve druhém kole si Fiala polepšil jen na 84 hlasů, 

což nestačilo. Potřebných bylo 96.  

 
Předseda klubu poslanců ODS Zbyněk Stanjura 

přirovnal chování Andreje Babiše a poslanců za ANO 

k mafiánskému obřadu, kdy se vlády ujímá nový kmotr 
a členové mafie mu přicházejí složit hold. Pokleknou 

před ním na kolena a políbí mu prsten na znamení 

věčné pokory a úcty.  
 

Jako věrný consiglieri působil předseda klubu KSČM 

Kováčik. Consigliere zastává funkci právního poradce, 

ale zároveň je donovým "nejlepším přítelem" - při 
dalekých cestách by měl být řidičem donova vozu, při 

poradách by mu měl pomáhat, připalovat doutníky, 

apod. 
 

Vzhledem k tomu, že neprošel kandidát druhé 

nejsilnější strany ODS, vzaly za své všechny pohádky 
o tom, že se Sněmovna bude obsazovat posty na 

základě poměrného systému. Není tomu tak. Obsazují 

je pouze poslanci budoucí vládní koalice.  

 
V následující diskuzi se všichni pak dušovali, že Fialu 

volili a nechápali jak to, že předseda ODS Petr Fiala 

zvolen nebyl. Předseda klubu KSČM Kováčik se 
přiznal, že prý také volil Fialu, ale že neví, jak volili 

ostatní, protože volby jsou tajně.  

 

Takže je to jasné, proti zvolení Petra Fialy hlasovali 
jenom členové klubu ODS. Navzdory tomu ujistil 

Kováčik poslance ODS, že při opakované volbě už 

Fiala zvolen bude.  

Volba je podle jeho slov sice tajná, ale oni na to 

s Faltýnkem  prý už dohlédnou. Aspoň že tak! 
 

 
Až dosud se myslelo, že Piráti jsou dobří především 

v používání IT. Ukázalo se však, že hlavní Pirát Bartoš 

je také obratným provazochodcem. Po zábradlí se 
pohybuje bez jištění  

 

Sbohem, Františku 
Sociální demokraté na Praze 1 se chtějí zbavit Nemocnice 

Na Františku. A tak Praha 1 vypsala tendr na nového 

provozovatele. Bude jím Penta, nebo Babiš? 

 

Podle místostarosty městské části Daniela Hodka (ČSSD) 

je provoz nemocnice pro Prahu 1 příliš drahý.  

Městská část stanovila nájemné půl milionu korun 

měsíčně, Nemocnice má 120 lůžek akutních a 60 léčebny 

dlouhodobě nemocných, což jsou necelá dvě procenta 

pražského lůžkového fondu. 

 

Zájem prý projevila skupina Penta, nabídku se chystá 

podat i společnost Hartenberg Capital, která spadá pod 

svěřenecké fondy založené předsedou hnutí ANO 

Andrejem Babišem. 
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Naše blogosféra 
http://janderova.blog.idnes.cz 

http://ivanbednar.blog.idnes.cz 

 

Nemravná privatizace 17. 

listopadu aneb kádrováci v 

akci 
 

Musela jsem si nechat pár dní odstup, abych vydýchala 
rozčarování z průběhu oslav 17. listopadu. Opět se 

ukázalo, jak hlasití jsou u nás příznivci tzv. selektivní 

demokracie.  

 
O tom, jak si demokracii představují třeba pořadatelé 

obřího Koncertu pro budoucnost na Václavském 

náměstí, svědčí to, jak pečlivě cenzurovali, koho pustí 
na podium. 

 

Pořadatelé akci v médiích prezentovali jako naprosto 
apolitickou. Realita ukázala naprostý opak. Ve zkratce 

lze říci, že koncert rozdělil společnost na dvě skupiny. 

Na ty, kteří reprezentují či podporují tzv. 

Kroměřížskou výzvu, a ty ostatní. Ti měli smůlu.  
 

Na podiu se objevili prezidentští kandidáti. Ale jen tři. 

Zelenou dostali pouze Marek Hilšer, Jiří Drahoš a 
Pavel Fišer. Ostatní na pódium nesměli. Odmítnut byl 

třeba Michal Horáček, nedostalo se ani na Mirka 

Topolánka, stávající prezident Zeman oslavy 
vynechával, netřeba ale pochybovat o tom, že 

pořadatelům nijak nechyběl. 

 

Například Horáčkovo odmítnutí je přitom do očí bijící. 
Ať byla jeho minulost jakákoliv, zůstává faktem, že 

jeho role v někdejších pohnutých listopadových 

událostech roku 1989 byla nepřehlédnutelná. Iniciativa 
MOST, kterou založil společně s Michalem Kocábem 

(ať již z jakýchkoliv důvodů) sehrála v úsilí o dialog s 

komunistickou mocí podstatnou roli. Rozhodně větší 

než všichni ti tři výše vyvolení dohromady. 
 

Pokud připustíme, že někdo mohl mít výhrady k 

minulosti Michala Horáčka jako černého bookmakera 

v dobách komunismu na chuchelském hippodromu, tak 
proč ale zůstaly brány zavřené před Mirkem 

Topolánkem? Aktivista Občanského fóra v Ostravě, 

osm let předseda ODS, která byla a je od počátku 
nejdůležitějším a nejsilnějším nástupcem Občanského 

fóra. Topolánek je přes všechny možné výhrady k 

době jeho praktického vládnutí nezpochybnitelným 
demokratem a zastáncem pevného ukotvení České 

republiky v demokratické části současného světa. 

 

Na Václavském náměstí prokazatelně byl. Vystoupil 
na pódium v dolní části Václavského náměstí, kde 

vzpomínkovou akci organizoval náš spolek Publicum 

commodum. Vedle něj zde návštěvníci mohli sledovat 
například vystoupení kapel Luboše Andršta, Milana 

Knížáka, analýzy historiků poslance Pavla Žáčka či 

Radka Schovánka a dalších. Škoda, že tato akce 

nestála veřejnoprávní České televizi ani za krátký šot.  
 

Jako by se diváci nesměli dozvědět, že se na 

Václavském náměstí odehrávalo také něco jiného než 
nákladný monstr koncert „pravdy a lásky“.  

Považuji za nutné nahlas říci, že selektivní demokracie 

nemá s opravdovou demokracií nic společného.  
 

Ostrakizace jednotlivců tak, jak ji předvedli 

organizátoři megakoncertu na Václavském náměstí, 

vede nakonec k ostrakizaci celé demokracie. Tedy 
přesně k tomu, proti čemu se tam tak hlasitě verbálně 

protestovalo. 

 

Jaroslava Janderová, janderova.blog.idnes.cz 
 
Autorka je předsedkyně Kontrolního výboru ZHMP, 

místopředsedkyně RR ODS Praha a předsedkyně OS 

ODS Praha 1. 

http://janderova.blog.idnes.cz/
http://ivanbednar.blog.idnes.cz/
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Prezident hrál slepou bábu. 
 

Miloš Zeman se už mnohokrát osvědčil jako poslušný 

pion ve hře nazývané Dialog civilizací. Tu pořádá na 
strově Rhodos  čas od času Vladimír Jakunin. Zeman 

tam bývá jedním z hlavních řečníků. 

 

Ruský oligarcha Jakunin, bývalý důstojník sovětské 
tajné služby KGB, patří ke kritikům západní 

společnosti, kterou označuje za nemorální. Vede také 

organizaci Centr nacionalnoj slavy, která se snaží 
Rusko ochránit před západním vlivem. 

 

Je považován za vlivnou figuru nejužšího kruhu 
Putinových stoupenců a ruského vedení. S Putinem se 

seznámil ještě když oba pracovali v Petrohradu, kde jej 

požádal o pomoc s vytvořením tamního obchodního 

centra. Jakunin se později dle instrukcí Vladimíra 
Putina stal součástí vedení společnosti Baltské námořní 

dopravy. Oba zmiňovaní byli rovněž sousedé v elitní 

rezidenční části u jezera Komsomolsk a v roce 1996 
pak spoluzaložili chatové družstvo Ozero. 

 

V letech 2005-2015, kdy byl Jakunin šéfem Rossijskije 
železnyje dorogi (ruské železnice), se podle zprávy 

amerického ministerstva financí běžně radil 

s Vladimírem Putinem ohledně vedení ruských 

železnic a doprovázel ho na jeho mezinárodních i 
vnitrostátních cestách. 

 

Jakunin byl rovněž spoluzakladatelem banky Rossija, 
která má úzké finanční vazby na vnitřní kruh 

Vladimíra Putina. Vedle  jeho otevřené podpory anexe 

Krymu to byl rovněž jeden z důvodů, proč se ocitl na 

sankčním seznamu Spojených států a Austrálie. I když 
mu v obou zemích byla zmrazena veškerá aktiva a 

byly mu zamezeny jak obchodní transakce 

s americkými firmami i cestování do USA a Austrálie, 
na evropském sankčním seznamu se doposud 

nenachází. 

 

Tentokrát si vymysleli hru „slepá bábo, chyť si mě.“  

 
Zeman bezděky v ní sehrál roli slepé báby. Zatočila s 

ním zpráva ruské vojenské TV Zvězda o tom, že 

Československo by mělo být vlastně vděčné za 

okupaci v roce 1968, neboť tím byl zachráněn na 
dvacet let světový mír. Zeman autora článku nazval 

„šílencem, s vylízaným mozkem.“ 

 
Je nepravděpodobné, že by tuto zprávu vypustil nějaký 

rektor sám od sebe, nota bene v televizi, kterou zřizuje 

ministerstvo vnitra Ruské federace. To prostě v Rusku 
nejde, byť se Medveděv zaklíná svobodou slova 

sebevíc. Zpráva byla vypuštěna a začala hra.  

 

Miloš se rozohnil, jak to umí jen on sám, Medveděv se 
distancoval, televize se omluvila a Ovčáček upokojil 

veřejnost. Slepá bába byla chycena. Prezident Putin 

zůstal při této hře skromně stranou. 
 

Zvězda článek stáhla a publikovala jiný, ve kterém 

autor Dmitrij Sergejev vyzdvihl roli českého 

prezidenta Miloše Zemana jako odpůrce okupace. 
„Události z roku daly vyniknout ryzím vlastencům, 

lidem opravdu statečným a charakterním. Jedním z 

těch, který protestoval proti vstupu vojsk, byl Miloš 
Zeman – v té době student Vysoké školy ekonomické.  

Za tento čin byl potrestán způsobem v té době 

obvyklým: byl vyloučen z komunistické strany.“ napsal 
Sergejev poté.  

 

Čest České republiky byla zachráněna. Ochránil ji rytíř 

Miloš Zeman.  
 

Veřejnosti Zeman poslal jasný vzkaz. „Jděte občané k 

volebním urnám a hoďte mi to tam, většího ochránce 
českého státu není. Ani blaničtí rytíři nevyjeli, tak jsem 

toho novinářského šmoka musel vykrákat za uši já 

sám.“ 
 

    (pokračování na str. 8) 
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(dokončení ze str. 7)  

 
To ale nadzvedlo Miroslava Kalouska. „Tuhle 

průhlednou komedii na vylepšení Zemanova obrazu 

jste domlouval s Rusy Vy, nebo byla čistě z dílny 

FSB?“ zeptal se v té souvislosti Zemanova hradního 
mluvčího Jiřího Ovčáčka. Podle Kalouska šlo o 

divadlo zaranžované Hradem či Rusy na zvýšení 

popularity českého prezidenta. 
 

A Miloš si zatím v Moskvě mohl spokojeně cvaknout 

z lahve slivovice, to jsem jim zase jednou vytřel zrak.  
 

Možná mu to vynese i Leninův řád. Ale ještě předtím 

musí zařídit, aby se stal premiérem Andrej Babiš, alias 

Bureš. Ale Rusové nikde neovlivňují jakékoliv volby. 
Natož ty naše prezidentské. 

 

Ivan Bednář, ivanbednar.blog.iDNES.cz 

 

 

 

 

 

 

PUBLICUM COMMODUM 
 

Nová kniha Pavla Žáčka 
 

Doporučuji novou knihu Pavla Žáčka a kolektivu 
autorů Biografický slovník náčelníků operativních 

správ Státní bezpečnosti 1953-1989.  

 

Kniha představuje náčelníky Státní bezpečnosti od 
vzniku operativních správ v roce 1953 až po jejich 

zrušení během pádu komunistického režimu v 

Československu. Jde o první publikaci 
encyklopedického charakteru prezentující profily 63 

vysokých důstojníků Sboru národní bezpečnosti, 

respektive Státní bezpečnosti. 

 
Na publikaci je pěkně vidět, jak fungoval ÚSTR dříve 

a dnes. Kdyby totiž práce na knize nezapočaly ještě v 

době, kdy ÚSTR vedl právě Pavel, nekřtilo by se včera 
vůbec nic.  

 

Musíme bojovat za to, aby ÚSTR zase začal fungovat 
jak má. Současné personální obsazení totiž jeho 

činnost pouze úspěšně paralyzuje. 

 

JUDr. Jaroslava Janderov§, Publicum commodum, 

koordin§torka pro II. a III. odboj  

  

Publicum commodum, z.s. 
Občanské sdružení Publicum Commodum z.s. sdružuje 

své členy na základě společného zájmu o veřejné dění 

na úrovni obcí, krajů a států s vůlí stavět se proti 
negativním jevům, záměrům a činnostem, které život 

občanské společnosti a veřejné dění poškozují a 

ohrožují. Členové občanského sdružení se věnují 

především problematice, která je spojena s obdobím II. 
a III. odboje, tj. historického období 1938 - 1945 a 

1948 až 1989. 

Za jeden ze zvláště závažných problémů naší 
společnosti považujeme značnou ztrátu historické 

paměti u části populace, zvláště pak u mládeže. 

Se Zemanem jelo do Ruska 150 podnikatelů, které 

vybral prezident Hospodářské komory Vladimír 
Dlouhý, bývalý komunista a Zemanův parťák 

z Prognostického ústavu. 


